

(e) The Administration is taking steps to improve the medical and educational facilities in the Alula region,

*The Trusteeship Council*

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority;
2. *Expresses the hope* that the Administering Authority will make every effort to bring offenders to trial with the least possible delay;
3. *Expresses the hope* that the Administering Authority will continue to improve the medical and educational facilities in the Alula area;
4. *Further expresses the hope* that the spirit of cooperation established between the Administration and the local leaders including the Beldagie of the Siwakron tribe will continue to prevail;
5. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

441st meeting,  
10 July 1952.

**573 (XI). Petition from Mr. Abdullahi Ali Hassan (T/Pet.11/162) concerning Somaliland under Italian administration**

*Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,*

*Having accepted and examined* at its eleventh session the petition from Mr. Abdullahi Ali Hassan (T/Pet.11/162), in consultation with Italy as the Administering Authority concerned, which designated Mr. P. Spinelli as special representative,

*Having taken note* of the written observations of the Administering Authority (T/975) and in particular that:

- (a) The case concerning the compensation claimed by the petitioner is pending before the competent court of appeal,
- (b) The petitioner was dismissed from the Ilalo corps after being found guilty of serious negligence in the performance of his duties and of having uttered false statements,

*The Trusteeship Council*

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority;
2. *Considers* that, in so far as the case concerning the compensation claimed by the petitioner is concerned, the petition is inadmissible under rule 81 of its rules of procedure;
3. *Considers* that, in so far as the dismissal of the petitioner is concerned, no recommendation by the Council is necessary;
4. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this

e) L'Administration prend actuellement des mesures en vue d'améliorer les services médicaux et scolaires de la région d'Alula,

*Le Conseil de tutelle*

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;
2. *Exprime l'espoir* que l'Autorité chargée de l'administration ne négligera aucun effort pour assurer la comparution en justice des délinquants, dans le plus bref délai possible;
3. *Exprime l'espoir* que l'Autorité chargée de l'administration continuera d'améliorer les services médicaux et scolaires de la région d'Alula;
4. *Exprime en outre l'espoir* que l'esprit de coopération qui existe entre l'Administration et les chefs locaux, notamment le Beldagie de la tribu Siwakron, se maintiendra;
5. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

441ème séance,  
10 juillet 1952.

**573 (XI). Pétition de M. Abdullahi Ali Hassan (T/Pet.11/162) concernant la Somalie sous administration italienne**

*Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,*

*Ayant reçu et examiné,* à sa onzième session, la pétition de M. Abdullahi Ali Hassan (T/Pet.11/162), en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avait désigné M. P. Spinelli comme représentant spécial.

*Ayant pris acte* des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/975), d'où il ressort notamment ce qui suit:

- a) La Cour d'appel compétente demeure saisie de l'action en dommages-intérêts intentée par le pétitionnaire,
- b) Le pétitionnaire a été licencié du corps des Ilalos après avoir été reconnu coupable de négligence grave dans l'exercice de ses fonctions et de fausses déclarations,

*Le Conseil de tutelle*

1. *Attire l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;
2. *Estime* qu'en ce qui concerne la demande d'indemnité formulée par le pétitionnaire, cette pétition est irrecevable en vertu des dispositions de l'article 81 du règlement intérieur du Conseil de tutelle;
3. *Estime* qu'en ce qui concerne le renvoi du pétitionnaire du corps des Ilalos, la pétition n'appelle aucune recommandation de sa part;
4. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de

resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

440th meeting,  
9 July 1952.

**574 (XI). Petition from Mr. Ahmed Mohamed Hussen Mohamed (T/Pet.11/164) concerning Somaliland under Italian administration**

*Acting* under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

*Having accepted and examined* at its eleventh session the petition from Mr. Ahmed Mohamed Hussen Mohamed (T/Pet.11/164), in consultation with Italy as the Administering Authority concerned, which designated Mr. P. Spinelli as special representative,

*Having taken note* of the written observations of the Administering Authority (T/975) as well as of the oral statement<sup>98</sup> of the special representative, in particular that:

(a) The petitioner's claim was examined by the proper authorities of the Italian Government who decided to pay to the claimant a sum of 9,375 lire,

(b) Arrangement can easily be made to transfer this sum to Mogadiscio,

(c) If the petitioner wishes to have the amount of the compensation reviewed, he can apply to the courts,

*The Trusteeship Council*

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority;

2. *Decides* to inform the petitioner that, if he does not consider the sum offered by the Italian Government adequate, he can bring his case before the courts of the Territory;

3. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

441st meeting,  
10 July 1952.

**575 (XI). Petition from the Members of the Committee of S.A.C.A.M.B.S.<sup>99</sup> (T/Pet.11/165) concerning Somaliland under Italian administration**

*Acting* under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

*Having accepted and examined* at its eleventh session the petition from the Members of the Committee of S.A.C.A.M.B.S. (T/Pet.11/165), in consultation with

<sup>98</sup> *Ibid.*

<sup>99</sup> Società Anonima Cooperativa Agricola Mille Braccia Somalia.

l'administration et à celle du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

440ème séance,  
9 juillet 1952.

**574 (XI). Pétition de M. Ahmed Mohamed Hussen Mohamed (T/Pet.11/164) concernant la Somalie sous administration italienne**

*Agissant* en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

*Ayant reçu et examiné*, à sa onzième session, la pétition de M. Ahmed Mohamed Hussen Mohamed (T/Pet.11/164), en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration (T/975), ainsi que de la déclaration verbale<sup>98</sup> du représentant spécial, d'où il ressort notamment ce qui suit:

*Ayant pris acte* des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/975), ainsi que la déclaration verbale<sup>98</sup> du représentant spécial, d'où il ressort notamment ce qui suit:

a) La demande du pétitionnaire a été examinée par les services compétents du Gouvernement italien, qui ont décidé de verser au plaignant la somme de 9.375 liras,

b) Il est facile de faire virer cette somme à Mogadiscio,

c) Si le pétitionnaire désire que le montant de l'indemnité soit révisé, il peut s'adresser aux tribunaux,

*Le Conseil de tutelle*

1. *Attire l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;

2. *Décide* de faire savoir au pétitionnaire que, s'il estime que la somme offerte par le Gouvernement italien est insuffisante, il peut saisir les tribunaux du Territoire;

3. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

441ème séance,  
10 juillet 1952.

**575 (XI). Pétition des membres du Comité de la S.A.C.A.M.B.S.<sup>99</sup> (T/Pet.11/165) concernant la Somalie sous administration italienne**

*Agissant* en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

*Ayant reçu et examiné*, à sa onzième session, la pétition des membres du Comité de la S.A.C.A.M.B.S. (T/Pet.11/165), en consultation avec l'Italie, Autorité

<sup>98</sup> *Ibid.*

<sup>99</sup> Società Anonima Cooperativa Agricola Mille Braccia Somalia.